

Handschriften / Autographen

Tagebuch von Heinrich Wilhelm Ludolf.

Ludolf, Heinrich Wilhelm

o.O., 13.01.1701-31.10.1711

28. März 1702

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

[urn:nbn:de:gbv:ha33-1-176785](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:gbv:ha33-1-176785)

Ipsum sacra Scriptura studium nos illa,
 quare potest, si nimia voluptate indagandi
 thesauros in Scriptura contentos, irretiti, sol-
 licitudinem deponamus, quo potius virtu-
 tem spiritus manifestemus atq; ita Deum
 glorificemus, quam pro aliis sapiamus.
 Qui in dilucidis grammaticis difficultatibus
 decidunt, circa orthicem versantur, ut vero
 altius inspecto sensu atq; exinde reperto
 veritate ex amore erga Deum et proximam
 vivere et amice loqueretur, magna cordis
 puritate opus est. Quo magis ista puri-
 tate destituimur, eo plures falsae imagines
 propter admixtam nostram impuritatem
 in cerebro oriuntur, quilibet tamen falsam
 suam imaginem pro divina veritate colit.
 Ita Ezech. VIII. 12. Senes homines adolatriam
 accusabantur quod in מִשְׁכָּנֵי הָאֱלֹהִים in penetra-
 libus aspectus et imaginum venerabantur.

Gal. XXIII. 7
 225 מִשְׁכָּנֵי הָאֱלֹהִים

28. 4. as heaven is where God dwells, so
 hell is where Satan rules. The more we delight
 in the works of darkness, which are Satans
 pleasure, the deeper we are lodged in Hell,
 the more we delight in Gods will, as the rule
 of righteousness, the higher we rise in heaven.
 So the children of light are from above, and
 the children of darkness from below.